

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, OCTOBER 16, 1986

(1)

[Text]

The Standing Committee on Environment and Forestry met at 3: 55 o'clock p.m. this day, for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Bill Blaikie, Bob Brisco, Charles Caccia, Gabriel Fontaine and Fred McCain.

The Clerk presided over the election of the Chairman.

On motion of Bob Brisco, seconded by Fred McCain, it was agreed,—That Gabriel Fontaine do take the Chair of this Committee as Chairman.

Accordingly, Gabriel Fontaine was declared duly elected Chairman of the Committee and took the Chair.

On motion of Bob Brisco, it was agreed,—That John MacDougall be elected Vice-Chairman of the Committee.

Bob Brisco moved,—That the Sub-Committee on Agenda and Procedure be composed of the Chairman or Vice-Chairman and one representative from each political party.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Fred McCain, it was agreed,—That in accordance with decisions of the Board of Internal Economy of June 4 and June 12, 1986, 550 copies of the typewritten transcript (bilingual and edited) of the Committee's Minutes of Proceedings and Evidence be printed and that the Chairman be empowered to determine the list of recipients of these copies.

Bob Brisco moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive evidence and to authorize the printing thereof when a quorum is not present, provided that one Member of the Opposition and two Members of the Government are present.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Bill Blaikie moved,—That, at the discretion of the Chairman, reasonable travelling and living expenses be reimbursed to witnesses invited to appear before the Committee and that for payment of such expenses a limit of three representatives per organization be established.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Bob Brisco, it was agreed,—That the allocation of time for the questioning of witnesses be as follows: ten minutes to the first questioner from each Party and that thereafter, at the discretion of the Chairman, five minutes be allocated to each subsequent questioner.

On motion of Bob Brisco, it was agreed,—That the Committee request the services of a research officer from the Library of Parliament to assist in its work.

At 4: 15 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

PROCÈS-VERBAUX

LE JEUDI 16 OCTOBRE 1986

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent de l'environnement et des forêts tient, aujourd'hui à 15 h 55, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: Bill Blaikie, Bob Brisco, Charles Caccia, Gabriel Fontaine, Fred McCain.

Le greffier préside l'élection du président.

Sur motion de Bob Brisco, appuyé par Fred McCain, il est convenu,—Que Gabriel Fontaine occupe le fauteuil à titre de président du Comité.

Gabriel Fontaine est donc déclaré dûment élu président du Comité et occupe le fauteuil.

Sur motion de Bob Brisco, il est convenu,—Que John MacDougall soit élu vice-président du Comité.

Bob Brisco propose,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure se compose du président ou du vice-président, et d'un représentant de chacun des partis politiques.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de Fred McCain, il est convenu,—Que conformément à la décision prise par le Bureau de régie interne, les 4 et 12 juin 1986, la transcription dactylographiée (bilingue et révisée) des Procès-verbaux et témoignages du Comité soient imprimés à 550 exemplaires: et qu'il incombe au président d'établir la liste des récipiendaires desdits exemplaires.

Bob Brisco propose,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions, à recevoir des témoignages et à en permettre la publication en l'absence du quorum, à condition qu'un membre de l'opposition et deux membres du parti ministériel soient présents.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Bill Blaikie propose,—Que, à la discrétion du président, les témoins invités à comparaître devant le Comité soient remboursés des frais de déplacement et de séjour jugés raisonnables, jusqu'à concurrence de trois délégués par organisme.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de Bob Brisco, il est convenu,—Que pour l'interrogation des témoins, le temps alloué soit réparti comme il suit: Dix minutes au premier intervenant de chaque parti: puis, à la discrétion du président, cinq minutes à chacun des intervenants suivants.

Sur motion de Bob Brisco, il est convenu,—Que le Comité fasse appel à un attaché de recherche de la Bibliothèque du Parlement pour l'aider dans ses travaux.

A 16 h 15, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.